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ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL ESCOLAR 
DEL DISTRICTE (CEMD) DE NOU BARRIS 

 
 

Data: 7 de març de 2023 
Lloc: Sala de Plens, Seu del Districte de Nou Barris 
Hora: 17:00 h 

 
Presideix: 

 
 Sr. Dídac Ramírez Casas, Conseller d’Educació del Districte de Nou Barris 

 
Assistents:  
 
Pel sector de la Direcció de Centres educatius Públics 

- Àngels Cadena Bordoll. Direcció Escola Mercè Rodoreda 

- Elena Ràfols Canela. Direcció. EBM Aqüeducte.  
 
Pel sector de Professorat de Centres educatius Públics 

 Vanesa Rodríguez. Professorat. Escola Víctor Català 
 Eva de Carquero Pérez. Professorat. Escola Marinada 

 

Pel sector AFA de Centres Educatius Públics 
 Meritxell López Caba. AFA. Escola Víctor Català (absent) 

 
Pel sector AFA/AMPA centres educatius concertats: 

 Ivan Martín Rider. AFA/AMPA. Col·legi Mare Alfonsa Cavin.  
 
Pel sector dels consellers 

 Jordi Bouzon Magriña (grup PSC 
 Esther Flaquer Garcia. Consellera (grup BCN Comú) 
 Manuel Fernández del Campo Ordóñez (grup Ciutadans) 
 El Sr. Joaquím Sangrà Morer (grup ERC) 

 
Pel sector entitats 

 Carles Benito Lupiáñez. Coordinadora AFA’s/AMPA 9B 
 Montserrat Gaja Rodríguez 

 

Pel sector de l’administració educativa 
 Judit Rifà. Consorci d’Educació. Coordinació Territorial. 
 Josep Antoni Martínez Martínez. Inspecció districte Nou Barris 

 
Convidats: 

 Marta Fité, directora centres de serveis socials de Nou Barris 
 
Secretària 

 Marisol Zuil. CEMD de Nou Barris 
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ORDRE DEL DIA 
 

1. Campanya Preinscripció I3 i 1r ESO i oferta de places (Consorci 
d’Educació) 
 

2. Afectació del canvi normatiu NESE B als centres educatius del Districte 
de Nou Barris (Direccions centres) 
 

3. Els educadors socials de carrer i a les escoles (Districte - Consorci) 
 

4. Menció expressa d’agraïment a la Maria Iborra  
 

5. Balanç del mandat 
 
 
En Dídac Ramírez, conseller d’educació, obre la sessió amb la benvinguda als 
assistents.  
 
Pregunta si hi ha alguna esmena o consideració respecte a l’acta del darrer plenari i es 
dona per aprovada l’acta del Plenari del 15 de desembre de 2022. 
 
1r. -  Campanya Preinscripció I3 i 1r ESO i oferta de places  
Presenta les dades la referent Territorial del Consorci d’Educació, Judit Rifà. 
 
Exposa el mapa educatiu del Districte de Nou Barris, fa un repàs per les zones (Z17, 
Z18, Z19 i Z20) i en destaca els aspectes més rellevants com: la davallada 
demogràfica i el repunt d’alumnat de 3r ESO. Comenta les ràtios d’alumnes en 
Educació Infantil: 20 alumnes i de l’ESO: 27 alumnes. Cada centre surt amb reserva 
NESE B i per la mateixa zona surten les mateixes ràtios. 
 
Referent als canvis dels curs passat en destaca:  
 

- L’INS Guineueta deixa d’impartir el curs de 1r ESO i a partir de 2n 
continuen fins a acabar el batxillerat, qui el vulgui cursar. 

- L’IE Molí s’inicia en una segona línia estructural a Infantil 3 
- L’INS Flos i Calcat tenia dues línies i s’ofereixen 3 línies. 

 
Continua amb la comparativa d’alumnes matriculats per zones del curs passat i 
aquest. En destaca la tendència a que l’alumnat vulnerable es reparteixi entre l’escola 
pública i la concertada. 
 
En Carles Benito pregunta sobre el temps d’on estem del Pla de Xoc.  
La Judit li respon que als 4 anys. 
 
En Dídac Ramírez fa observació de la situació a Zona Nord, on el indicadors no estan 

equilibrats. 

L’Àngels Cadena diferència els temps de recollida de les dades per poder considerar 

la matrícula viva. I en quant a la Z19 proposa concentrar recursos on hi ha més 

alumnes de NESE B. 
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La Judit Rifà explica com es reparteix la matrícula viva, primer consulten si hi ha 

places lliures i s’equilibra entre la pública i la concertada. 

El Carles Benito pregunta si una vegada feta la foto de l’estat dels centres s’apliquen 

els recursos que necessiten. 

L’Àngels Cadena fa referència a la primera estimació a la demanda i a l’aula d’acollida. 

Judit diu que s’ha revisat fa dues setmanes i s’han dotat de noves. També el Pla de 

Xoc està dotat de recursos i no es retira. L’alumnat, encara que canviï de centre, va 

amb el Pla de Xoc. 

L’Ivan Martín pregunta si igualaran els recursos a les escoles concertades per a les 

famílies vulnerables a la Zona Nord. I planteja el cas de les famílies amb Pla de Xoc 

que no volen anar a un centre religiós, si poden triar.  

La Judit i l’ Ivan conclouen que la religió a la Zona Nord no és un problema que s’hagi 

plantejat. 

La Judit puntualitza que es tracta de casos puntuals que es treballen i si hi ha 

alternatives se’ls ofereix. 

El Dídac pregunta si ara passa en algun cas concret. L’Ivan diu que ara no. 

L’Esther Flaquer exposa el supòsit de l’alumne que ha d’anar a un centre 

socioeconòmic diferent, pregunta si es pot dotar de mitjans i si s’han tret recursos. 

Es parla de que l’opció triada sigui la més estable i Judit informa que s’han mantingut a 

Nou Barris els desdoblaments i les cotutories. 

L’Angels planteja com optimitzar els recursos humans i estructurals dels centres. 

Exposa l’aprofitament d’aquests  fent equip, la cotutoria i la tridocència. Conclou que 

calen més recursos en llocs concrets. 

S’obre un debat entre els assistents referent a la discriminació positiva, el PEMOE,... 

L’Elena Ràfols exposa que s’amplia el suport educatiu en el lleure, que es fan suports 

NESE A i reivindica que cal baixar les ràtios a les Escoles Bressol perquè les famílies 

treballen i els calen Escoles Bressol. 

En Dídac apunta l’esforç que s’ha fet en ampliar l’oferta de les Escoles Municipals 

Bressol. 

Es dona una alteració en l’exposició dels punts i es continua pel punt 3 

 
3.- Els educadors socials de carrer i a les escoles  
 

La Marta Fité exposa el marc normatiu, les funcions de les diferents figures 

d’educadors socials i les metodologies de treball. 

Es pregunta sobre com s’estableix el nombre d’educadors de carrer i com és que a 

Zona Nord el perfil és de dinamitzadors. 
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L’Àngels demana millor planificació a l’administració perquè la mobilitat de les 

educadores socials ha coincidit amb les preinscripcions i no se’ls ha permès acabar el 

curs. Fa una defensa de les figures professionals de les educadores socials, ja que tot 

el que passa al carrer entra a les aules i afegeix la idea que el temps de lleure és un 

dels aspectes generadors de segregació. 

La Meri López reclama els educadors socials a la Zona Nord. 

L’Ivan reflexiona sobre l’atenció continua de generacions per prat dels serveis socials i 

com s’haurien d’enforcar per superar la dependència a aquests serveis. I valora molt 

positivament el servei comunitari de l’espai públic. 

Es conclou que des de les escoles es pot ajudar a fer créixer i consolidar la intervenció 

dels educadors socials, posant en relleu els beneficis de tenir-los i el suport que fan a 

tota la comunitat educativa. 

 

2.- Afectació del canvi normatiu NESE B als centres educatius del Districte de 
Nou Barris (Direccions centres) 
 

L’Àngels situa el tema, informa del canvi normatiu i de la dificultat del repartiment de 

places que no es podrà fer perquè estaran plenes. Destaca que no es contempla la 

reserva de places per fer mesures en el pla de Xoc. Es pot caure en la concentració 

d’alumnes amb NESE B i que no s’ha informat degudament a les famílies. Aporta que 

es mirin les dades durant tot el procés i es tingui en compte l’alta matrícula viva que es 

dona a Nou Barris. Des de la comissió de garantires es pot equilibrar poc i demana 

que es consulti més els professionals dels centres. 

El Dídac comenta que caldrà una revisió de l’efecte real i d’avaluar si les mesures de 

“microcirurgia” que s’apliquen des del Consorci reverteixen i en quina mesura.  

 
4. - Menció expressa d’agraïment a la Maria Iborra  
 

El Dídac agraeix la labor feta per la Maria Iborra com a secretària del CEMD i referent 

d’Educació del Districte ara ja jubilada i el reconeixement és secundat pels participants 

del CEMD. 

 

5. - Balanç del mandat 

El Dídac fa un repàs breu del que ha estat el mandat i diu no estendre’s perquè els 

membres del CEMD en són coneixedors de la feia feta. 

 

6.- Precs i preguntes 

L’Àngels informa de l’obertura de la biblioteca escolar de l’Escola Mercè Rodoreda a la 

comunitat i en destaca la col·laboració en el projecte de totes les administracions. 
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El Carles Informa de la Festa de l’Escola Pública i demana signatures per la ILP 

 

El Dídac s’acomiada com a Conseller d’Educació per aquest mandat i agraeix la feina 

compartida amb l’Esther Flaquer. 

 

Finalitza la sessió a les 19:30 h 

 

Marisol Zuil 

Secretaria CEMD Nou Barris 

 

 


